
Vážení spoluob
ané, přátelé a kamarádi. 
Je poslední den v roce a já se opět pokusím zrekapitulovat letošní rok a 
seznámit vás s plány na rok 2023. Ale ještě předtím bych vám chtěl 
poděkovat za důvěru, kterou jste projevili novému zastupitelstvu v 
komunálních volbách, moc si toho všichni vážíme a budeme se snažit 
pracovat co nejlépe, aby naše obec zkvétala a fungovala co nejlépe. 
V letošním roce, se nám podařilo pořídit mul
ova
 na sklizeň trávy, opravili jsme kotel na štěpku a upravili kotel na slámu. 
Pořídili jsme astro hodiny na ovládání veřejného osvětlení, abychom 
přizpůsobili dobu svitu co nejvíce potřebám. Byla provedena výsadba stromů
v Oseku a také jsme pořídili kamna, do místní klubovny.  Obyvatelé Oseka 
nezůstali pozadu a svépomocí dodělali dětské hřiště. 
Do Dube
na bylo zakoupeno starší hasi
ské auto Avia a židle do klubovny. Obyvatelé Dube
na také pomáhají při budování dětského hřiště. 
Probíhá rekonstrukce hasičárny v Kněžicích a drobné opravy chodníků. 
Pořídili jsme tepelná čerpadla do základní a mateřské školy, která se budou 
využívat jako klimatizace a v případě poruchy topení jako záložní zdroj 
tepla. Dále byla zrekonstruována část Myslivny. Podařilo se splatit úvěr na 
sociální bydlení. V soutěži EON Energy globe jsme získali cenu odborné 
poroty a 3. místo ve veřejném hlasování, zároveň k těmto cenám jsme dostali 
poukazy za 300 000 Kč na vybrané zboží. Dále se podařilo dokon
it odbahnění rybníka v Oseku, které jak všichni víme, bylo hodně 
problematické a stálo nás hodně úsilí a nervů. Doufáme, že rybník bude v 
budoucnu sloužit místním obyvatelům k jejich spokojenosti. V letošním roce 
se ještě podařilo propojit bioplynovou stanici a zemědělskou akciovou spole
nost přímým vedením, tak abychom ji mohli zásobovat elektřinou v případě 
příznivé ceny. Je to první po
in, který nás přibližuje ke komunitní energetice, o kterou bojujeme již od 
spuštění celého projektu. 
Co se týká roku příštího, tak budeme pokra
ovat v drobných opravách chodníků a místních komunikací, stále se nám 
některé úseky veřejného osvětlení rozsvěcí dříve, než je potřeba, takže 
musíme zapracovat i v této oblasti. 
Plánujeme částe



nou rekonstrukci teplovodů. Dále máme v plánu vybudovat fotovoltaickou 
elektrárnu na střeše kotelny a skladu štěpky. Je to další krok k energetické 
soběsta
nosti obce.
Na závěr bych ještě chtěl ocenit to, že jsme se před 17 lety spole
ně rozhodli vybudovat dílo, které stále ještě v dnešní době, nemá v České 
republice obdoby. Proto si můžeme o ceně tepla stále rozhodovat sami a 
nejsme závislí na plynu ani uhlí. Je mi líto že tuto výhodu nemůžou používat 
obyvatelé Oseka a Dube
na, ale bohužel to z technických důvodů nebylo možné. Přesto doufám, že v 
blízké budoucnosti, se budeme moct všichni zapojit do komunitní energetiky,
a alespoň částe
ně rozhodovat o cenách elektrické energie, která bude možná sdílet, i s 
obyvateli Oseka a Dube
na.
Važme si všichni zařízení, které se nám spole
ně podařilo vybudovat a držme spolu tak, jako jsme to udělali při 
rozhodování, jestli tento projekt zrealizujeme nebo ne. V té době, jsme spole
ně řekli své ano, a dnes díky tomu sklízíme plody tohoto rozhodnutí.
Naše spole
nost se stále vyvíjí a technologie jdou velmi rychle dopředu, proto bychom 
neměli promeškat dota
ní příležitosti, které nám tyto technologie přináší. Po zkušenostech, které 
všichni máme s cenami energií, zkuste alespoň vy, kteří máte finan
ní možnosti, zrealizovat fotovoltaické elektrárny na svých střechách a 
připravit se na komunitní energetiku, která nám umožní tuto energii sdílet.

Zároveň již tradi

ně chci poděkovat zaměstnancům Energetiky Kněžice s.r.o. za to, že nám 
Kněžice zásobují teplem, a i zato, že se starají o úklid, se

ení a úpravu obce i v jejich místních částech. Dále chci poděkovat i 
pracovníkům Veřejně prospěšných prací, zaměstnancům obce, místním 
spolkům a všem obyvatelům obce, kterým není lhostejné, v jakém prostředí 
žijeme a nezištně pomáhají při úklidu a péči o životní prostředí. 



Na závěr bych vám chtěl popřát hodně zdraví a štěstí v roce 2023, buďme k 
sobě ohleduplní a mějme se rádi, nenechme si kazit náladu škarohlídy a 
závistivci. Vždyť život je tak krátký a rychle utíká. 

Děkuji za pozornost. M. Kazda


